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  Pokračuje projekt základní školy “Modernizace odborných 
učeben“ spolufinancovaný Ministerstvem pro místní rozvoj a 
Evropskou unií v celkové výši téměř 15 miliónů korun. Dotační 
projekt v podobné finanční výši naše město nikdy nerealizovalo.  
 

  Úspěšně jsme zaregistrovali projekt fotovoltaiky. Bude-li vše 
probíhat dle plánu, zahájen by měl být v průběhu roku 2025.  
Panely budou instalovány bez akumulace energie na budově 
technických služeb, s akumulací na střechách Sportcentra a ma-
teřské školy. Celkové náklady dosáhnou výše 7.520.400 Kč. 
 

Přechod na středoevropský čas nás upozornil na blížící se zimu. 
Do konce letošního roku se ještě setkáme na besedě s architekty 
připravovaných projektů - 8. 11. a na společenských akcích k 
oslavě svátků svatého Martina, Mikuláše a rozsvícení Vánoční-
ho stromu.  
 

Přeji vám klidné dny, 
 

 

Josef Bitnar, starosta 

Vážení Tepličáci, 

dnes chci na úvod poděkovat Martinu Moravcovi a všem, kteří 
přišli na pomoc při stavění nafukovací haly Sportcentra před 
zimní sezónou. Bohužel lidí ochotných pomoci rok od roku 
ubývá. S ohledem na vysoké ceny energií jsme pro nadcházejí-
cí období navýšili ceník v hale  u jednotlivých položek o 15-20 
%.  
  Započaly přípravné práce pro zajištění provozu naší sjezdov-
ky v nadcházející zimě. 
  Schůzkami s majiteli pozemků byly zahájeny práce na po-
zemkových úpravách v katastrech Horních a Dolních Teplic. 
Jedná se o proces, kterým se upravují vlastnické vztahy 
k pozemkům a vytváří se nová digitální katastrální mapa. Jeho 
součástí je také realizace prvků a opatření navržených v plánu 
společných opatření, jako například polní cesty, protierozní 
meze či výsadba zeleně apod. 
 

A co je nového u stavebních akcí? 

 

  Dokončeno bylo rozšíření odvodnění dolní části městského 
parku. A nyní je na „trávníkářích“, aby prostor upravili a oseli. 
V příštím roce odtud všechny akce až do konání MHFF pře-
místíme jinam, aby trávník mohl řádně zakořenit.  
  Opravu mostu v parku u volejbalového hřiště jsme přesunuli 
na jaro příštího roku. 

  Firmou zabývající se výškovými pracemi byla natřena roz-
hledna na Čápu a v těchto dnech probíhá oprava nátěru střechy 
na budově základní školy. 

 

Dokončuje se oprava zdi na 
hřbitově v Teplicích a zaháje-
na byla oprava hřbitovní zdi ve 
Zdoňově. 
   
V kině probíhá rekonstrukce 
sociálních zařízení a vstupní 
haly. Součástí bude také vybu-

dování nového vnitřního schodiště do promítací kabiny a od-
bourán pak bude přístavek na straně k parkovišti před koste-
lem. 
  

 Podle plánu postupuje odstranění havárie stropu ve škole ve 
Střmenském podhradí. 

Nový ceník platný od 1. 11. 2023 

SPORTCENTRUM 

SLOVO STAROSTY 



 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují 
 

Schvaluje 

 

Usnesení č. 01/07/2023 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují schvaluje poskytnutí 
finančního příspěvku Živé vodě z.s., se sídlem Horní 3, Tepli-
ce nad Metují, IČ 26996391, ve výši 200.000 Kč. 
 

Usnesení č. 04/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje rozpočtové 
opatření č. 11, dle kterého se shodně navyšují příjmy a výdaje 
o 32 000,- Kč. 
 

Usnesení č. 05/07/2023 

Zastupitelstvo města schvaluje vnitřní předpis Města Teplice 
nad Metují č. 04/2023 „Směrnice o tvorbě a čerpání sociálního 
fondu“ s účinností od 1. 1. 2024. 
 

Usnesení č. 09/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují, schvaluje navýšení 
místního poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 
na 700,- Kč za poplatníka na rok. 
 

Usnesení č. 10/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje sjednocení 
výše úlevy pro seniory a studenty z místního poplatku za obec-
ní systém odpadového hospodářství na 100,- Kč. 
 

Usnesení č. 12/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje vnitřní 
předpis č. 5/2023"Zpracování rozpočtu města Teplice nad Me-
tují" s účinností od 1.1.2024. 
 

Usnesení č. 13/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje přijetí úče-
lově určeného finančního daru od WOMEN FOR WOMEN, 
o.p.s., v částce 198 275,- Kč v rámci projektu obědy pro děti 
Příspěvkovou organizací ZŠ a MŠ Teplice nad Metují, Roose-
veltova106, 549 57 Teplice nad Metují, IĆ: 71003401. 
 

Usnesení č. 14/07/2023 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují schvaluje vnitřní 
předpis č. 6/2023 "Směrnice o cestovních náhradách" s účin-
ností ode dne schválení. 
 

Usnesení č. 16/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje bezúplatný 
převod (přijetí daru) pozemku, včetně nemovité kulturní pa-
mátky č. ÚSKP12882/6-5802 na st.p.č. 68, zastavěná plocha a 
nádvoří, o výměře 80 m² v k.ú. Dědov, z majetku České repub-
liky – Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových do 
vlastnictví města Teplice nad Metují a pověřuje starostu města 
k podpisu smlouvy č.j. UZSVM/HNA/3270/2023-HNAM o 
bezúplatném převodu vlastnického práva k majetku a o zřízení 
věcného práva. 
 

Usnesení č. 17/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje pronájem 
autokempu Bučnice paní G.B, od 1.1.2024 do 31.12.2028, za 
stávajících podmínek.   
 

Usnesení č. 18/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 

Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a do-
hodu o umístění stavby č. IV-12-2026500/SOBS VB/3 s ČEZ 
Distribuce a.s., se sídlem Teplická 874/8, 405 02 Děčín IV-

Podmokly, IČ: 24729035 a pověřuje starostu podpisem 
smlouvy. 
 

Usnesení č. 19/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje prodej p.č. 
112/2, trvalý travní porost, o výměře 414 m² v k.ú. Zdoňov, 
paní J.K., za cenu kupní 77.983 Kč. 
 

Usnesení č. 20/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje prodej p.č. 
22/3, trvalý travní porost, o výměře 1059 m2, k.ú. Javor u Tep-
lic and Metují, panu L.J.  
 

Usnesení č. 25/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje Dodatek č. 1 
ke smlouvě o dílo č. 105/2023 na akci „stavební úpravy bytu v 
objektu čp. 47, ul. Za Školou, p.č.st. 209, k.ú. Teplice nad Me-
tují“ se zhotovitelem Miroslavem Špačkem, Malá Kolonie 53, 
Broumov, IČ 72853841, kterým se schvalují vícepráce v částce 
300.707,46,- Kč, bez DPH a pověřuje starostu města podpisem 
smlouvy. 
 

Usnesení č. 26/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Smlouvy č. 8120092810 o budoucí smlouvě o realizaci přelož-
ky distribučního zařízení určeného k dodávce elektrické ener-
gie mezi provozovatelem: ČEZ Distribuce, a.s., Teplická 
874/8, 405 02 Děčín, IČ: 24729035 a Městem Teplice nad Me-
tují, Rooseveltova 15, 549 57 Teplice nad Metují, IČ: 
00273139, týkající se přeložení kabelového vedení nn na po-
zemku č. 451/3 v majetku města Teplice nad Metují ve Střmen-
ském podhradí, která je nutná pro stavbu nového vstupního 
přístřešku do skal. 
 

Usnesení č. 27/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje Dodatek č. 1 
k SOD č. INV/2023/3 uzavřené mezi městem Teplice nad Me-
tují, Rooseveltova 15, 549 57 Teplice nad Metují, IČ: 
00273139 firmou Silnice Svoboda a.s., Jetřichov 164, 549 83 
Jetřichov, IČ: 05438187 týkající se stavby "Zpevnění komuni-
kace Javor. Dodatkem se mění Cena díla. Původní cena díla v 
SOD je 786 841,- Kč bez DPH (952 077,61 Kč vč. DPH), hod-
nota Dodatku č. 1 je 131 384,98 Kč bez DPH (158 975,83 Kč 
vč. DPH). Celková hodnota díla vč. dodatku č. 1 je pak 918 
225,98 bez DPH (1 111 053,44 vč. DPH). 
 

Usnesení č. 28/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Smlouvy o výpůjčce č. 9/40/23/0183/Zj/N se Správou silnic 
Královehradeckého kraje, Na Okrouhlíku 1371/30, Pražské 
Předměstí, 500 02 Hradec Králové, IČ: 70947996, týkající se 
stavby "Chodník u silnice III/302 3 Bohdašín". Smlouva řeší 
výpůjčku části pozemku č. 370/1 v k.ú. Bohdašín, na kterém 
bude vystavěn nový chodník. 
 

Usnesení č. 29/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje ve smyslu § 
55a odst. 1 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a 
stavebním řádu (stavební zákon) ve znění pozdějších předpisů, 
pořízení Změny č. 2 Územního plánu Teplice nad Metují zkrá-
ceným postupem. Zároveň ve smyslu téhož ustanovení schva-
luje obsah Změny č. 2 Územního plánu Teplice nad Metují. 
 

Usnesení č. 30/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
smlouvy č. 26/23 se společností SURPMO a.s., Opletalova ul. 
1626/36, 110 00 Praha 1, na Vyhodnocení vlivů Změny č. 2 
Územního plánu Teplice nad Metují na udržitelný rozvoj území 
a pověřuje starostu města podpisem smlouvy. 

Usnesení ze 7. jednání zastupitelstva  
města Teplice nad Metujjí konaného  

dne  23. října 2023 



OZNÁMENÍ 

Usnesení č. 31/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo č. 15/23 se společností SURP-
MO a.s., Opletalova ul. 1626/36, 110 00 Praha 1, na Změnu č. 
2 Územního plánu Teplice nad Metují a pověřuje starostu měs-
ta podpisem smlouvy. 
 

Usnesení č. 32/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Dodatku č. 2 ke smlouvě o dílo č. 14/23 se společností SURP-
MO a.s., Opletalova ul. 1626/36, 110 00 Praha 1, na Změnu č. 
2 Územního plánu Teplice nad Metují a pověřuje starostu měs-
ta podpisem smlouvy. 
 

Usnesení č. 33/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Smlouvy o dílo s firmou LEKON TSK s.r.o., Žukovského 
887/4, 161 00 Praha 6, Ruzyně, IČ: 24839353 týkající se stav-
by "Lávka pro pěší č. 3, půdorysných rozměrů 3,2 m x 8,3 m, 
Teplice nad Metují". Cena díla je 698 800,- Kč bez DPH (845 
548,- Kč vč. DPH). Termín provedení díla je duben 2024. 
 

Usnesení č. 34/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Dohody o strategickém partnerství obce Adršpach a města 
Teplice nad Metují platné ode dne podpisu dohody. 
 

Usnesení č. 35/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje žádost spo-
lečnosti Zásilkovna s.r.o., Lihovarská 1060/12, 190 00 Praha 9 
– Libeň, na umístění samoobslužného výdejního místa 
v Teplicích nad Metují a pověřuje starostu podpisem smlouvy. 
 

Usnesení č. 36/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje ceník sport-
centra s platností od 1.11.2023. 
 

Bere na vědomí 
 

Usnesení č. 02/07/2023 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují bere na vědomí roz-
počtové opatření č. 9, kterým se příjmy a výdaje navyšují 
shodně o 3 790 960,00 Kč. 
 

Usnesení č. 03/07/2023 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují bere na vědomí roz-
počtové opatření č. 10/2023, který se navyšují příjmy a výdaje 
shodně o 7 129 342,-Kč. 
 

Usnesení č. 15/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí roz-
bor hospodaření k 30.9.2023. 
 

Usnesení č. 21/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí přidě-
lení bytu 4+kk, Za Školou 74, Teplice nad Metují, paní V.J. a 
uzavření nájemní smlouvy. 
 

Usnesení č. 22/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí přidě-
lení bytu 2+kk, Nerudova 189, Teplice nad Metují, paní Z.M. 
uzavření nájemní smlouvy. 
 

Usnesení č. 23/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí přidě-
lení nebytového prostoru v ul. Zámecká 23, Teplice nad Metu-
jí, paní T.P. a uzavření nájemní smlouvy. 
 

Usnesení č. 24/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí přidě-
lení nebytového prostoru v ul. Zámecká 19, Teplice nad Metují 
panu V.V.H. a uzavření nájemní smlouvy. 

Vydává 

 

Usnesení č. 06/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují vydává OZV Města 
Teplice nad Metují, o místním poplatku z pobytu, s účinnosti 
od 1.1.2024. 
 

Usnesení č. 07/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují vydává OZV Města 
Teplice nad Metují, o místním poplatku za užívání veřejného 
prostranství, s účinnosti od 1.1.2024. 
 

Usnesení č. 08/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují vydává OZV Města 
Teplice nad Metují, o místním poplatku ze psů, s účinnosti od 
1.1.2024. 
 

Usnesení č. 11/07/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují vydává OZV Města 
Teplice nad Metují, o místním poplatku za obecní systém od-
padového hospodářství, od 1.1.2024. 
 

V Teplicích nad Metují 30.10.2023 

 

 

Josef Bitnar, starosta 

Věra Prokopová, místostarostka 



V pátek 27. října 2023 se v obřadní síni uskutečnil slavnostní 
večer u příležitosti státního svátku ke Dni vzniku samostatné-
ho československého státu. Tuto slavnost město Teplice nad 
Metují pořádá již od roku 1997. Již tradičně jsou v tento večer 
udělována ocenění významným občanům našeho města. Večer 
byl zahájen státní hymnou v podání žesťového dua ve složení 
Monika a Lenka Němcovy. Po proslovu starosty byla udělena 
následující ocenění:  
 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují se rozhodlo 

udělit veřejné poděkování a ocenění  
 

paní Drahomíře Rudolfové  

 

za dlouholetý přínos ke společenskému životu v obci a za péči 
o kapličku sv. Anny v Dědově. 
 

 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují se rozhodlo  
udělit veřejné poděkování a ocenění  

 

panu Josefu Štěpánkovi   

 

za dlouholetou péči o hodinový stroj ve věži kostela sv. Va-
vřince v Teplicích nad Metují. 
 

Po gratulacích všech přítomných hostů oceněným následovalo 
pozvání na raut a společné posezení v hotelu Koruna. Celý 
večer probíhal v příjemné a sousedské atmosféře a hosté se  
bavili do pozdních večerních hodin. 

SLAVNOSTNÍ OCEŇOVÁNÍ OBČANŮ 
MĚSTA TEPLICE NAD METUJÍ 



Z HISTORIE ZDOŇOVA 

V roce 2019 si připomněla obec Zdoňov výročí 660 let od prv-
ního písemného záznamu, kde se její jméno vyskytuje, a místní 
občané se rozhodli k této příležitosti dne 15. 6. uspořádat osla-
vu. Součástí bohatého programu byla také přednáška z historie 
obce, o kterou požádali pořadatelé oslav Sbor dobrovolných 
hasičů a spolek B.U.K  Zdoňov mne. 

 

Protože jsem byla tehdy některými účastníky oslav vyzvána, 
abych text této přednášky zveřejnila, rozhodla jsem se nyní 
publikovat ho zde. Doufám, že mi odpustí, že to tak dlouho 
trvalo. Zároveň tím navazuji na předchozí seriál článků o za-
niklé obci Libná. 
 

Již při přípravě na své vystoupení při oslavách ve Zdoňově 
v roce 2019  jsem věděla, že obec je mnohem starší, neboť 
záznamy o ní sahají až do druhé  poloviny 13. století. A že je 
podle těchto údajů starší než sousední Adršpach nebo Teplice 
nad Metují. Pojďme si nyní připomenout tuto zajímavou histo-
rii v širších souvislostech. 
 

Většina měst i obcí nemá zakládací listinu, ale zpravidla se 
jejich stáří počítá od první písemné zmínky v archiválii, kde se  
jméno  objevuje poprvé.   První písemná zmínka o Zdoňově 
souvisí s prodejem a koupí této vesnice v r. 1359 pány z Dubé, 
kteří ji připojili k adršpašskému panství. V zápisu se ves nazý-
vá "Zdonovicz". V dalších pozdějších písemnostech, které 
většinou popisují adršpašské panství, se pak již objevu-
je" Zdonow" a v r. 1558 "Zdoňov".  Vesnice je však mnohem 
starší, neboť první písemná zmínka o ní je z r. 1289! Tehdy se 
jmenovala "Markleisdorf" a patřila panu Vítkovi z Úpy 
(pocházel z rodu Švábeniců, kteří kolonizovali Trutnovsko) a 
ten ji spolu s dalšími vesnicemi právě v roce 1289 prodal slez-
skému pánovi Bolku I. knížeti Svídnicko-Javorskému, přívr-
ženci českého krále Václava II. Tak byla na chvíli ves  připoje-
na k hraničnímu území dnešního Polska. V průběhu let se obě 
jména v různých podobách střídala zřejmě podle majitelů adr-
špašského panství. Po 30. leté válce od 2. pol.17. stol. se uží-
valo jen jméno Merkelsdorf, ale od pol. 19. století se používa-
la v úředních dokumentech obě jména vedle sebe. Názvy jsou 
odvozeny od osobních jmen, a to českého Zdoň a  německé-
ho Merklin. Po r. 1945 již německé jméno obce přestalo být 
definitivně používáno. 
 

Vrátím se ale ještě jednou na začátek. Osídlování Adršpašska, 
které vždy leželo na hranicích českého státu, se dělo postupně 
a souviselo s politikou českých králů. Jan Lucemburský 
(nar.1296, českým králem 1310-1446) se rozhodl připojit slez-
ská knížectví k českému státu a proto vznikla nutnost vybudo-
vat na česko-slezské hranici opěrné vojenské body. Jedním 
z nich se stalo i strategické místo na samém okraji adršpaš-

ských skal, kde byl vybudován mohutný skalní hrad. Třebaže 
jeho existence byla krátká, sehrál důležitou roli jak v dějinách 
regionu, tak i v historii českého království. První písemný zá-
znam o hradu je ale až z roku 1348, kdy je v návrhu zákoníku 
Karla IV., tzv. Maiestas Carolina, hrad Adršpach (Castrum 
Eberspach) uváděn mezi nezcizitelnými královskými hrady. 
Jan Lucemburský skutečně získal téměř celé Slezsko, kromě 
Svídnicka a Javorska. Karel IV. (nar. 1316, českým králem 
1346-1378) pak cíl svého otce Jana dokončil, když 
k Adršpašsku přilehlé Svídnicko vyženil se svou třetí manžel-
kou Annou a připojil je tak k zemím Koruny české. Tehdy 
význam hradu Adršpach jako obranného místa poklesl a král 
jej  prodal pánům z Dubé. Ves Zdoňov, která před r. 1359 pat-
řila k panství hradu Vízmburk u Červeného Kostelce, se nyní 
stává součástí adršpašského panství a zůstane jí až do r. 1848.   
 

Pokračování v příštím čísle. 
Miroslava Moravcová 



ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ A  MATEŘSKÉ ŠKOLY 

Společné odpoledne s babičkami a dědečky 

 

V rámci Mezinárodního dne seniorů jsme ve třídě Medvídků 
uspořádali Společné odpoledne s babičkami a dědečky našich 
dětí. Nutno podotknout, že spousta prarodičů do kategorie se-
niorů ještě nepatří. 
Dopoledne paní učitelky s dětmi upekly výborný cuketový 
perník, připravily mátovou vodu a mátový čaj z máty ze zá-
honku před naší školkou a pak už jsme se všichni těšili na od-
poledne. Kdo chtěl, mohl si společně se svými vnoučaty vy-
tvořit podzimní prostírání. Hlavně se ale děti pochlubily praro-
dičům svou třídou, hrami a hračkami, se kterými si rády hrají, 
pohráli si společně. Vytvořila se velice příjemná atmosféra a 
všichni odcházeli spokojení. 

Helena Šikutová 

Hodina pro rodiče v MŠ 

Třída Soviček 

S příchodem podzimu přišel i čas na tradiční setkání s rodiči, 
které proběhlo na naší zahradě. 
Odpoledne jsme zahájili u ohníčku, kde jsme rodičům zazpíva-
li naši novou píseň ,,U ohníčku“. Poté si rodiče s dětmi zahráli 
plotovou hru, při které plnili úkoly s podzimní tématikou. V 
zahradním altánku byla připravena výtvarná dílna. Děti si 
s pomocí rodičů vyrobily razítko z brambor a poté si natiskly-
obrázek. Nechybělo ani občerstvení. Dopoledne jsme s dětmi 
upekli jablečný závin a k tomu připravili čaj z šípků, které 
jsme celý týden poctivě sbírali při našich procházkách. Odpo-
ledne jsme zakončili opět u ohníčku. Opekli jsme si brambory 
a byla to veliká dobrota!  
Děkujeme všem rodičům za účast a těšíme se na další setkání . 

 

Dominika Sedláčková  

Nová molitanová stavebnice 

 

Děti ze třídy Sovičky mají od října na hraní novou molitano-
vou stavebnici. Díly stavebnice mají různé barvy a tvary, děti 
mezi nimi najdou kvádr, válec, most, krychli, stříšku nebo 
klínek. Z dílů je možné postavit různé věže, domy a garáže, 
sestavit zvířátka, postavičky, dále je lze použít jako sedátka, 
lavičky či stolečky... fantazii se meze nekladou. Počet dílků je 
ale omezený, a tak když si děti potřebují postavit „něco pořád-
ného“, nutí je to domlouvat se mezi sebou a spolupracovat. 
Věřím, že se to dětem bude dařit! 

Mgr. Tereza Šafránková 

Výlet okolo Křížového vrchu – Podzimní stezka 
s veverkou Esterkou 

 

Dne 11. října třída Sovičky vyrazila autobusem na výlet do 
Adršpachu.  Po turistické stezce, která vede pod Křížovým  
vrchem, jsme došli ke kapličce svatého Jana Nepomuckého 
v Hrnčířském údolí ve Zdoňově a odtud dále ke zbořenému 
kostelu na Svatém kopečku. Celou cestu děti plnily úkoly ve-
verky Esterky. Např. určit počet slabik ve slovech, vymyslet 
slova, která začínají stejnou hláskou, doplnit poslední slova 
v básničkách, nasbírat daný počet kaštanů – určit o kolik mají 
víc nebo kolik jim chybí, strefit se kaštanem do stromu, zacvi-
čit si, vyjmenovat zvířata, která žijí v lese, nebo - co můžeme 
dát zvěři do krmelce.  Ve zbořeném kostele děti čekala odmě-
na od veverky Esterky v podobě pytlíku s vlašskými oříšky, 
ten si však nejprve musely najít. Děti si výlet moc užily a ne-
vím, kdo byl po návratu do školky unavenější, jestli děti nebo 
paní učitelky. 

Mgr. Tereza Šafránková 



Návštěva dopravního hřiště v Náchodě 

 

V pondělí 2. 10. absolvovali žáci 4. a 5. třídy výuku na do-
pravním hřišti v Náchodě. Pro čtvrťáky to bylo poprvé, žáci 
páté třídy už tu jezdili v květnu a nyní výuku zakončili testy. 
Ti nejlepší si domů odvezli Průkaz cyklisty. Bylo to pěkné 
dopoledne a žáci obou tříd si to užili.  

Dopravní hřiště ( u Kauflandu ) je každý den otevřené pro ve-
řejnost. Děti si tam mohou jezdit na kole či koloběžce, rodiče 
si mohou posedět v kavárně přímo na hřišti a mít své malé 
cyklisty na očích. Je to velice příjemné prostředí a vřele všem 
doporučuji tam zajet. 

Mgr. Eva Malíková 

Modré nebe nad Náchodem 

 

Žáci 8. a 9. ročníku se 12. 
října zúčastnili jedinečné ak-
ce Modré nebe nad Nácho-
dem. Na letišti ve Vysokově 
se představily vybrané útvary 
a zařízení Armády České 
republiky. Pro účastníky byly 
připraveny ukázky vojenské 

techniky vzdušných i pozemních sil, prezentace vojenských 
zdravotníků, geografů, logistů, muničních základen a bojových 
útvarů a nechyběly ani dynamické ukázky - záchranné práce 
za letu, padákové seskoky výsadkářů a jejich slanění za použití 
lana fast rope, ukázku hašení požárů v podvěsu za použití 
Bambi vaku nebo přelety transportního letounu C-295M 
CASA a stíhacích letounů JAS-39 Gripen.  

 

Ing. Andrea Michálková 

Zpráva ze školní jídelny  
 

Již dlouhodobě se naše školní jídelna zapojuje do projektu 
obecně prospěšné společnosti  Women for Women – Obědy 
pro děti. V letošním školním roce dosáhlo na příspěvek celkem 
32 dětí ze základní školy, kterým je umožněno čerpat „ obědy 
zdarma“.  Je skvělé, že takováto pomoc existuje. Právě mož-
nost chodit na obědy se spolužáky je totiž pevnou součástí 
sociálního života ve škole. 
 

Věra Purtigová, vedoucí školní jídelny 

Laser Game 

 

Tak jako tomu bylo v září, i ve druhém školním měsíci se žáci 
8. A rozhodli pro teambuildingovou aktivitu, ve které je znovu 
podpořila třídní paní učitelka, Ing. Andrea Michálková. 
V pátek 20. 10. po vyučování nasedli spolužáci s doprovodem 
na vlak a vydali se do Jaroměře, kde se v obrovské bývalé to-
vární budově nachází moderní hra – Laser Game. Žáci si vy-
zkoušeli individuální hru “všichni proti všem“, strategickou 
týmovou hru a různé další varianty, které se lišily osvětlením 
hrací plochy, doprovodnou hudbou nebo funkcemi laserových 
zbraní. Tato bezpečná a běhavá sportovní střílečka všechny 
naprosto pohltila. Kdyby se nemuselo na zpáteční vlak do Tep-
lic, určitě by všichni s nadšením utratili veškeré kapesné za 
další hry. 

Mgr. Eliška Vachoušková 

19. října v teplickém T – 
klubu proběhla beseda 
s Josefem Kmentem 
z Červeného Kostelce o 
jeho cestě na stařičkém 
Mustangu do rumunských 
hor a zpět. Ti, kdo přišli, 
určitě nelitovali. Obdivu-
hodný výkon, vtipné a pou-

tavé vyprávění, zajímavé zážitky a krásné fotografie a videa 
z cest – to opravdu za to stálo.  

A na co se v klubu můžeme těšit příště? Tak třeba už 16. listo-
padu na posezení u kytary s Vláďou Kalvachem, v jehož podá-
ní si budete moct poslechnout  písničky Karla Kryla a dalších 
písničkářů…a třeba i zazpívat. Tak neváhejte a přijďte! 

 

Bohdana Vavřenová, kulturní referentka 

T—KLUB 



DOMOV MLÁDEŽE 

Žáci ubytovaní na Domově mládeže  
 Střední školy hotelnictví, řemesel a gastronomie 

a 

 PROJEKT 72 HODIN 

 

Co je to projekt 72 hodin? 

Jedná se o tři dny plné dobrovolnických aktivit, které se v ČR 
konají již po dvanácté. 
Kdykoliv během těchto 72 hodin a zároveň jakkoliv dlouho se 
dobrovolníci po celém Česku pustí do aktivit, které pomohou 
druhým, přírodě či jejich okolí. Výsledkem těchto projektů 
bude mnoho úsměvů, radosti, dobrých pocitů z vykonané prá-
ce a mnoho dalších pozitivních účinků. 
Do projektu je samozřejmě možné se zapojit i jakkoliv jinak. 
Například vymyslet úklidovou akci, zazpívat seniorům či natřít 
autobusovou zastávku. Nápadů je mnoho a ne vždy se k něja-
kému kroku rozhoupeme, projekt 72 hodin je vhodnou příleži-
tostí, jak udělat to, na co se už dlouho chystáte … 

 

Co je cílem projektu? 

Cílem 72 hodin je zapojit co nejvíce mladých lidí a ukázat jim, 
že stačí málo, aby společně dokázali mnoho! Přesvědčit je, že 
jsou sami schopní změnit věci, které se jim nelíbí. Naučit je 
spolupracovat a víc vnímat svět kolem sebe. Díky pořádání 
jednotlivých projektů také posílit vztahy v místních komuni-
tách a vytvořit hodnoty a zajímavé podněty pro smysluplné 
trávení volného času. Dále také navázat partnerství s místními 
radnicemi a podnikateli v obcích. 
 

A jak se do projektu zapojili žáci z Domova mládeže? 

V loňském roce jsme se rozhodli alespoň malou měrou pomoct 
pejskům z útulku v Broumově. Žáci z padákových lan upletli 
vodítka, ze starých dek hračky. To vše jsme pak osobně 
v útulku předali.  

Pro letošní ročník jsme se rozhodli, že nabídneme pomocné 
ruce pro dobrou věc. Proto jsme se po dohodě s vedením Tech-
nických služeb města Teplice nad Metují rozdělili na dvě par-
ty. Ta první se pustila do obroušení velké prolézačky na hřišti 
v parku. Té jsme pak postupně dali nový nátěr. Snad bude dě-
tem ještě spoustu let dělat radost. Druhá parta se společně 
s žáky 1. A a 1. B vydala na procházku do skal, kde jsme od 
„Nevěsty“ pomohli přenosit materiál (fošny a trámy) blíže k 
„Sibiři“, kam se nedostane technika.  
Myslím, že cíl projektu jsme splnili. Ruka k ruce a během pár 
hodin byla za námi vidět spousta práce. Děkuji vedení technic-
kých služeb za spolupráci a žákům za to, jak se k této práci 
skvěle postavili.  
 

Hanka Dziuba, vychovatelka DM 



ZUŠ BROUMOV PŘEDSTAVUJE 

Zdeněk Ryba 

 

Pan učitel Zdeněk Ryba na naší škole vyučuje hru na dechové dřevěné 
nástroje, především hru na saxofon a klarinet. Kromě hodin individuální 
výuky také vyučuje hru souborovou jak s žáky z jeho třídy v různých slo-
ženích, tak i s žáky ze tříd dalších kantorů v orchestru Univ(e)rzálci. 
Nabízíme rozhovor s panem učitelem Rybou, ve kterém se dozvíte více o 
jeho osobě, o výuce v jeho třídě a jeho náhled na umělecké řemeslo 
z různých úhlů. 
 

Jaká byla Vaše cesta k dechovým dřevěným nástrojům/saxofonu? 

Tak tedy nadešel ten okamžik, kterého jsem se děsil a těšil se na něj záro-
veň; „Teď došlo na Tebe“, říká jeden můj známý; totiž na okamžik rozho-
voru. Pokud si vzpomínám, tak takovejdle rozhovor se mnou ještě nikdo 
nikdy nedělal, jsem trochu nervózní a zároveň gratuluji ZUŠ Broumov, že 
je moje první. Pro rozhovor. 
Ještě než se do toho úplně pustíme, bych chtěl říci, že se pro širší srozumi-
telnost a přístupnost pokusím nepoužívat teologický slovník s jeho obraty 
a výrazy a zároveň rozhovor neochudit (příliš). 
A teď tedy k té mé dechové dřevotvárné cestě: Vše začalo, když jsem se 
narodil, v Hradci Králové. Dětství a dospívání jsem strávil na Královéhra-
decku, pozdní adolescenci a ranou dospělost zejména v Praze a nyní se 
přede mnou otevírá broumovská etapa, která již začala. Někdy si tak na 
okraj říkám, kde asi umřu. Každá z těch etap byla prosycena m.j. hudbou, 
a to v aktivní i pasivní formě. 
Do kroužku zobcové flétny jsem poprvé začal docházet v 5 letech do Do-
mu dětí a mládeže ve Smiřicích a ještě dnes, po více než 25 letech, si vy-
bavím ten osudový okamžik, kdy jsme se s paní učitelkou učili ta jablíčka 
– notu na 4 či 2 doby. Dnes takové osudové okamžiky zažívám znovu; 
přesně s těmi jablíčky paní Hlavaté; tentokrát ale v jiném vržení. 
S nástupem do školy jsem byl přihlášen i do tamní základní umělecké ško-
ly, a ve skutečnosti to tak romantické nebylo – chtěl jsem hrát na klavír. 

Po jisté krátké době jsem nastoupil do třídy pana učitele Jiřího Beneše, již zesnulého, a můj osud byl zpečetěn – budu dřevo. 
Mimochodem, můj sen o klavíru se mi začal plnit až mnohem později, když jsem v 18 letech nastoupil na konzervatoř. To bych 
ale předbíhal. Po dvou nebo třech letech studia hry na zobcovou flétnu jsem byl nasazen pro studium hry na klarinet. Netrvalo 
dlouho, do portfolia prý nadaného žáka přibyl další nástroj, již cílový saxofon. (Později, na krátkou dobu, jsem přibral ještě flét-
nu příčnou.) Po počátečních rozpacích, musím říct, jsme si užili mnoho zábavy, srandy kopec, těžkých období dřiny, odříkání i 
vzteku, ale i hezkých chvil přátelství nebo prostě krásy. Říkám „my“: nedílnou součástí mého hudebního vzdělávání byla účast 
ve skupinových tělesech. Již od samého začátku jsme byli zapojováni do vícehlasých uskupení: kromě souboru zobcových fléten 
se vbrzku etabloval kvartet, posléze kvintet klarinetů, následně saxofonů. (S jehož vzkříšenou variantou jsme mimochodem na-
vštívili Broumov minulý prosinec při koncertu naší třídy). Zbýval již jen krůček od docházky do velkého tělesa, totiž dechovky a 
bigbandu, při ZUŠ v Jaroměři. A psaly se dějiny. Těžko říct, zda bych se pak v 18, spíš mimochodem, přihlásil na konzervatoř se 
zaměřením na studium hry na saxofon, a dokonce ji posléze v termínu dokončil. Po „zuškovská“ léta mě významně formovali 
z hudebních kruhů hlavně třídní učitelé hlavního oboru, což jsou v řadě Jiří Beneš, blahé paměti; Martin Brunner st.; Nikola Háj-
ková t.č.; dále pak konzervatorní učitelé Pavel Pivarči a Martin Krč. Pro spravedlivý výčet lidí, kteří mi věnovali svůj čas, vědo-
mosti a předávali dovednosti i laskavost, bychom potřebovali snad celé jedno číslo zpravodaje (nebo možná dvě), a to nejen 
z řad učitelů, ale celého širšího pléna. V této krátké stručnosti bych ještě snad, v souvislosti s významným přínosem mé (nejen) 
hudební cestě, zvláště zmínil učitele a učitelky dalších přidružených, neméně významných předmětů, jako byly souborové hry, 
kapely, improvizace, hudební teorie a další, jejichž přínos byl také zásadní. Všem nutno poděkovat. 
Po dokončení základních, středních a vyšších hudebních (konzervatorních) studií jsem, kromě pedagogické činnosti, na nějaký 
čas přijal zásadní angažmá v Kavárně Obecního domu v Praze jako sólista na tenor saxofon. V neposlední řadě jsem působil jako 
hráč různých uskupení, od malých part po bigbandy, a jak to u muzikantů bývá, jezdil po republice, tedy české. Jako výpomocný 
hráč působím sporadicky dodnes, ačkoli mé současné hlavní zaměření je výuková činnost a k ní přidružené produkce 
(vystoupení). Tak se má cesta dřevěných nástrojů stočila až k písničce broumovského dolíku. 
Toliko letem mým hudebním světem, nebo spíše jeho chronologií. Kromě hudebního zaměření jsem ještě vystudoval gymnázium 
v Jaroměři a bakalářský stupeň Psychologie a Speciální pedagogiky na Univerzitě Karlově, ale o tom, stejně tak jako o dalších 
kapitolách, které mě v životě potkaly, třeba zase příště. 
 

Které dechové dřevěné nástroje vyučujete? 

Na ZUŠ Broumov vyučuji zobcovou flétnu, klarinet a saxofon, chystám se na flétnu příčnou. Kromě toho mi bylo svěřeno vede-
ní žákovského orchestru Univ(e)rzálci. 
 

Co obnáší hrát na dechové dřevěné nástroje/saxofon? Co je specifikum při hře na ně? 

Přílišné obnosy při hře na saxofon šly doposud mimo mě, což je specifikum. 
Je skvělá hříčka, že ten kus opracovaného plechu s jemnou kovovou mechanikou je dechový dřevěný nástroj. Je to možné?! 
zeptá se klasik. Je to možné. Skupina dřevěných dechových nástrojů je totiž seskupena na základě původního principu tvorby 
tónu než materiálu horny. Stručně řečeno, jde vždycky o nějaké dřevíčko, o které se láme vzduch (případně se rozechvívá), a tím 
vzniká zvuk – tón. Je zapotřebí naučit se toto ovládat, čemuž se ve stručnosti říká nátisk. 



Poznámka: Je ovšem pravda, že seskupení nástrojů této čeledi literatura popisuje opravdu na základě původního materiálu výro-
by, totiž dřeva, i když vysvětlení podle principu tvorby tónu se mi zdá příhodnější. Problematiku rozdělení nejlépe pochopíme 
v kontrastu s nástroji žesťovými, které mohly být též ze dřeva, jak uvádí literatura (např. in Modr), a kde princip tvorby tónu 
žádné dřevíčko nezahrnuje. 
Hra na saxofon také obnáší pořádně se najíst, protože nástroje něco váží. 
 

Čím Vás umění naplňuje? 

Jednou mi jedna známá doporučila, že abych si odpočinul, tak bych prý měl navštívit nějaký koncert nebo jít do divadla. Bylo to 
v době, kdy jsem tři dny v týdnu hudbu vyučoval a další dva až tři dny hudbu produkoval. Chvíli jsem se na ni tak zaraženě dí-
val, jak to vlastně myslí. 
Když o tom přemýšlím, tak si říkám, jestli mě tvůrčí umělecký proces spíše nevyprazdňuje. Po krátké úvaze bych asi nejvýstiž-
něji řekl, že umění mě pohlcuje. 
Těch teorií, proč to lidé dělají, je celá řada. Dovedu si představit, že každá z nich mě v něčem osloví, ať už je to teorie vázání, 
nebo úvahy o krásnu či přesahujícím záměru. Nejsem teoretikem umění. 
Otázka by se asi musela rozdělit na dvě podotázky, z hlediska pasivního přijímání a hlediska aktivního tvoření. V každém přípa-
dě je pro mě umění v silné asociaci se slovem mistr. Pokud někdo mistrně ovládne svůj obor, jistě se dostavují pocity ohromení, 
úžas, ať už z nádherné krásy anebo skvělého hnusu. 
Co se týče aktivního tvoření, jedná se určitě o pocity seberealizace i zadostiučinění. 
 

Jaké je Vaše oblíbené umělecké dílo a proč? 

Takto položená otázka je obrovsky široká, pardon. V první řadě závisí na oboru umění. Ve výtvarné, hudební i literární oblasti 
jsou skvělá díla, na která se takříkajíc vždy těším. Zároveň otázka trochu zavání klasickým směrem, přičemž já mám zkušenost 
spíše s oblastí populární (v širokém slova smyslu). Populár obecně je charakterizován spíše protestanskou užitkovostí než barokní 
zbytečností; je populární písnička umění? Jedna z věcí, která mě v současnou chvíli zajímá, je umění vyvážit pragmatickou užit-
kovost a krásnou zbytečnost. 
Co se týče klasických uměleckých děl, to jsou děla, to je jasný. 
 

Kdo je pro Vás nejzajímavějším umělcem a proč? 

Nebesa! Chraň! Každý dělá, co může a co umí. 
Navážu na svoji předešlou odpověď, když zmíním, že rozhodně je žádoucí seznámit se s mistry oboru, pokud je můj zájem váž-
ný. Jistě, někomu může být bližší ten, jinému zase tamten, určitě oba ale přispěli svojí vrcholovou úrovní i svým vlastním 
(individuálním) vkladem a dohromady „to dělá“ obohacení: jak daného oboru, tak mě. Mám za to, že úkolem vážně uvažujícího 
umělce je nechat se takto obohatit, leč objevit a rozvinout vlastní vklad. V hantýrce se tomu říká mít svůj ksicht. Tento názor na-
konec platí zejména pro populární scénu (v širokém slova smyslu). S klasickou scénou jsem nepřišel příliš do styku, ale mám za 
to, že tam se spíš vyžadují fachmeni. Navíc, každý umělec reflektuje něco jiného, nebo alespoň ze své perspektivy a já to vní-
mám jako celek. 
Samozřejmě, když jsem byl nadšený student, seznamoval jsem se s různými styly a podžánry; směrem do své třídy bych aktuálně 
doporučil zajímat se o významné altové a tenorové saxofonisty. Taktéž o klarinetové osobnosti i uskupení. Když se člověk sku-
tečně začne zajímat, přitáhne ho to, pohltí ho to, začne objevovat další a další zajímavé inspirace, tak po nějakém čase už o něja-
kém nejzajímavějším nemůže být ani řeč. 
 

Co Vám jakožto pedagogovi dělá radost? 

To je, s dovolením, klišé otázka, pro kterou náleží klišé odpověď, která platí; když vidím, jak se dětské oči rozzáří jako hvězdy 
na nebi a opodál stojící jako rozkvetlá jabloň vyloudí vlídný úsměv na tváři blažená maminka se spokojeně mručícím tatínkem, 
těšícím se z dobře vydařeného díla. Znám křišťálovou studánku, kde nejhlubší je les, tam roste tmavé kapradí a vůkol rudý vřes. 
Domnívám se, že práce v ZUŠ není ani tak o umění, jako o řemesle, i když naučit je určitě velké umění. Dokonce není ani o mis-
trném ovládnutí nástroje, jako spíše o položení základů řemesla, kultivace hudebnosti a jejich porozumění. Navíc zde probíhají i 
další významné procesy, jak již naznačuji výše, od přirozeného formování osobností malých muzikantů, jak postupně rostou, co 
se týče obecně vztahu k sobě, ke světu, jiným lidem; pokládají se zde základy estetiky, rozvíjí socializace, učí a tříbí základní 
mravní postoje, zakládají dlouhodobá, ba celoživotní přátelství. Na druhou stranu bych instituci zase tolik nepřeceňoval, zkrátka 
se snažím naznačit, že vzdělávání v hudební škole nabízí komplexnější příležitost k rozvoji, než jen naučit se „foukat do nástro-
je“, byť mistrně. 
Pokud bych se nyní znovu pokusil odpovědět na položenou otázku z jiného úhlu pohledu, určitě by odpověď zněla šťastné pří-
běhy. 
Pro doplnění by bylo jistě hezké a správné zmínit, že pokud si někdo z žactva osvojí opravdu mistrnou úroveň ovládání nástroje, 
rozhodne se pro hudební kariéru, ať už v jakémkoli směru, anebo začlení (kvalitní) hudbu jako integrální součást svého života, je 
to vždy potěšující. 
 

Co byste vzkázal mladému člověku, který se zajímá o umění? 

Záleží, o jaký obor umění se zajímá a proč. Úplně obecně bych asi vzkázal, aby sílu umění nepodceňoval, ale stejnou měrou ani 
nepřeceňoval. Je to umění. 
 

Panu učiteli Rybovi vřele děkujeme za rozhovor a přejeme zdárná konání jemu i jeho žákům. 
 

Za ZUŠ Broumov Martin Ptáček 



ZPRÁVY OD HASIČŮ 

Podzim u mladých hasičů 

 

Letošní školní rok jsme zahájili ve stejném počtu, jako jsme 
ukončili ten loňský. Jen se nám vzhledem k věku dětí dosti 
změnily věkové kategorie. Máme teď téměř dvě družstva star-
ších a i dvě družstva mladších. No a k tomu tři dorostence jed-
notlivce.  

První schůzku jsme pojali dosti netradičním způsobem. Na 
konci roku 2022 na Výroční valné hromadě SDH převzaly děti 
z rukou vedoucího odborné rady mládeže bratra Milana Kligla 
poukaz na finanční dar. Podmínkou bylo využít poukaz na 
nějaký zážitek nebo vybavení. Vzhledem k náročnosti na pří-
pravu a účast na jarním kole soutěží jsme našli čas využít daru 
až 8. září 2023. Nedaleko Teplic nad Metují v obci Bukovice 
postavili překrásný areál Artamon. Součástí je i hřiště na mini-
golf. A tam jsme se právě vydali za zážitkem. Aby to nebylo 
jen o hraní a cestě autem, vypravili jsme se z Teplic vlakem do 
Žďáru nad Metují, odkud jsme procházkou došli do Bukovice. 
Tam nás čekala hodina na golfovém hřišti a zase cesta pěšky 
na vlak a návrat domů. Všichni si tento výlet moc užili a i ve-
doucí minigolf nadchl. Za svůj úspěch v celoroční činnosti 
byla odměna zasloužená a určitě skvěle využitá. 

Následovaly tréninky na soutěž 
jednotlivců v disciplíně TFA Juni-
or. Tady se poprvé zúčastnila závo-
dů naše nejmladší členka Ella Sza-
bó v kategorii přípravka. Umístila 
se na krásném 5. místě. V kategorii 
mladších do osmi let jsme měli dva 
závodníky a „Barčus“ Barborka 
Petrovská tuto kategorii vyhrála. 
V mladších do jedenácti let nás 
reprezentovali tři závodníci, z nich 
se nejlépe na 4. místě umístil Ma-
xim Kuchař. Ze dvou starších dí-
vek se nejlépe dařilo Monče Lulko-
vé, 9. místo. Dorostenka Anička 

Poláková si ve své kategorii přivezla bronzovou medaili.  
O startu Monči Lulkové na MČR v běhu na 60 metrů 
s překážkami jsme psali v minulém čísle TO. 
Poslední zářijový víkend jsme uskutečnili víkendové soustře-
dění na penzionu Metuje. V 17 hodin jsme se sešli na penzionu 
Metuje. Po ubytování a sdělení si organizačních pokynů k po-
bytu a programu nás čekala výborná večeře. Po večeři jsme se 
formou prezentace a besedy seznámili s novými pravidly tzv. 
„braňáku“. V praxi jsme probrali zásady ohlašování mimořád-
ných událostí, jak se správně chovat v případě ohrožení požá-
rem. Z obrázků jsme vyhodnocovali různá rizika. Nakonec 
nám Hanka udělala rychlokurz první pomoci. Seznámili jsme 
se s otázkami, které nás budou čekat na stanovišti zdravovědy, 
a prakticky jsme si vyzkoušeli např. zotavovací polohu. Důka-

zem toho, že při použití správné techniky všechno jde bylo, 
když nejmenší Maguška úplně bez pomoci a bez problémů 
dala vedoucí Janču právě do zotavovací polohy. Večer jsme na 
pokojích hráli různé hry a povídali si. Byli jsme docela unave-
ní, takže se šlo i celkem brzy spát. Sobotní ráno jsme zahájili 
jak jinak než rozcvičkou. Po výborné a vydatné snídani jsme 
se vydali poznávat stromy a další přírodniny, které nově musí-
me na „braňák“ znát. Cestou jsme si povídali o všem možném, 
a aniž by si kdokoli všiml, ušli jsme bezmála 4 km. Před obě-

dem jsme sami sebe zkou-
šeli, co jsme se naučili. Do 
písku jsme kreslili zvířecí 
stopy a pak poznávali, kdo 
co nakreslil. Janča se Sim-
čou s námi procvičovaly 
značky a obrázky přírodnin. 
Po výborném obědě (byla 
svíčková mňam) se mladší 
děti věnovaly procvičování 

značek a hraní her. Starší se pustili do výuky k získání odbor-
nosti CVIČITEL. Učili se hlavně práci s lanem, procvičovali 
uzle a věnovali se pořadové přípravě. Po úklidu a předání po-
kojů jsme se všichni vydali zpět domů. 
První říjnovou sobotu jsme vyrazili na netradiční branný zá-
vod, který se každoročně koná v Hronově v parku. Loňské 
zlato mladších se nám obhájit nepodařilo, ale 3. místo 
v absolutně novém složení družstva (Ondra Plný, „Barčus“ 
Bára Petrovská, Jeník Říha, Toník Krupička a „Maguš“ Magda 
Malá) bylo opravdu úžasné a neočekávané. No, a když se to 
nepovedlo mladším, dovezli zlatý putovní pohár starší (Laura 
Ježková, Anabel Kuchařová, Eva Divišová, Janička Bašťúrová 
a Jitka Bašťúrová).  

Podzimní soutěžní sezonu jsme ukončili branným závodem 
ZHBV v Mezilesí, na který jsme se pilně právě během soustře-
dění připravovali. Jeli jsme si hlavně vyzkoušet, jak to v tom 
„novém kabátě“ bude vypadat. Prostě se zúčastnit. O to větší 
radost jsme měli z umístění obou družstev. Mladších na 7. 
místě a starších na místě 6. Protože se jednalo o okresní kolo 
tohoto závodu, jsme na děti všichni opravdu hrdí. Já, protože 

vím trochu víc než 
děti, jsem hrdá 
dvakrát. Po tomto 
závodu už znám 
výsledky celoroční 
soutěže okresního 
sdružení hasičů 
v Náchodě O pohár 
starosty OSH. Ale 
o tom napíši až 
někdy jindy. To 
bude ještě pro děti 
překvapení.  

Teď už se pomalu začneme připravovat na zimu. V prosinci 
nás čeká Mikulášské klání ve Rtyni v Podkrkonoší a v lednu 
náš tradiční Hasičský pětiboj v Teplicích nad Metují. Z loňska 
budou obě družstva obhajovat zlato, tak nás klidně přijďte 
podpořit.  
Za kolektiv vedoucích i za děti přeji všem krásný zbytek pod-
zimu.  

Hanka Dziuba, vedoucí kolektivu mládeže 



KLADSKÉ POMEZÍ 

ZE SPORTU 

Foto: Petr Lulek 

Hodnocení činnosti destinační společnosti Klad-
ské pomezí 
 

V prvním pololetí letošního roku proběhlo dotazníkové šetře-
ní mezi členy, partnery a jinak spolupracujícími subjekty s 
organizací Kladské pomezí. 
 

 

Jednou z podmínek pro získání oficiální národní certifikace v 
rámci Kategorizace organizací destinačního managementu, 
která je pro Kladské pomezí již 5 let povinná, je i souhrnná 
analýza zpětné vazby k naší činnosti. Ta se zjišťuje formou 
dotazníkového šetření zasílaného nejméně jednomu stu kon-
taktů. 
 

Téměř 80 % respondentů se shoduje na tom, že cestovní ruch v 
našem regionu přispívá k oživení kulturního a společenského 
života. Za druhý pozitivní přínos považují iniciaci ke spoluprá-
ci a více příležitostí ke koordinaci aktivit. Naopak za největší 
nedostatek, který brání většímu využití potenciálu cestovního 
ruchu, téměř 60 % respondentů považuje nedostatek finanč-
ních prostředků na podporu destinačního managementu. 
 

 Z dalších faktorů, které negativně působí na rozvoj cestovního 
ruchu, byl zmíněn nedostatek ubytovacích a stravovacích zaří-
zení, ale také nedostatečná dopravní infrastruktura jako jsou 
příjezdové cesty, parkoviště, cyklostezky a pěší stezky nebo 
nedostatek spojů veřejné dopravy.  
 

U samotné kvality činnosti destinačního managementu byla 
nejlépe hodnocena spolehlivost a dodržování termínů, infor-
mační servis pro partnery, komunikace s partnery, marketingo-
vá komunikace a PR či flexibilita.  
 

Ještě jednou děkujeme všem, kteří se výzkumu zúčastnili, za 
skvělou spolupráci a vzájemnou důvěru. Bez vás bychom tak 
skvělých výsledků nedosáhli. Kompletní výsledky analýzy 
najdete na našem webu www.kladskepomezi.cz. 
 

Kladské pomezí je obecně prospěšná společnost, jejímž cílem 
je šetrný rozvoj cestovního ruchu. Jejím zakladatelem je Svaz 
cestovního ruchu Kladské pomezí, který sdružuje více než 40 
měst, obcí a soukromých subjektů.  
 

Kladské pomezí je taktéž oficiální název turistické oblasti 
v severovýchodních Čechách při hranici s Polskem, která zau-
jímá rozlohu bývalého okresu Náchod a částečně zasahuje do 
okresu Trutnov v oblasti Jestřebích hor.  Název vychází 
z historie, kdy tudy procházela důležitá obchodní stezka spoju-
jící Prahu s polským Kladskem.  

Vodní nádrž Rozkoš, foto Tomáš Menec 

Běžecké vršky jdou do finále 

 

Středeční seriál Běžecké vršky 
2023 pokračoval 18. října 
v Teplicích nad Metují 3,2 km 
dlouhým Během na Kraví horu. 
Závodu se zúčastnilo 31 startu-
jících, z toho bylo 11 dětí, které 
měly zkrácenou trať. Vítězem 
se stal Pavel Bezděk (16:10 
minut) z pořádajícího týmu 
Redpoint  před pětinásobným 

vítězem tohoto závodu Štěpánem Štolfou  (SKI Police) a vítě-
zem z roku 2017 Ondrou Pencem z Meziměstí. Mezi ženami 
vyhrála a traťový rekord o 5 sekund vylepšila na 19:15 minut 
Lenka Fridrichová z Hronova před Markétou Zeiskovou (BK 
Náchod) a Pavlínou Fulkovou (SKI Police). Zkrácenou 2 km 
trať ovládlo žactvo SKI Police, když  zvítězil Olda Hornych 
v novém traťovém rekordu 9:45 minut před Matějem Beranem 
(10:04 minut) a Aničkou Knillovou, která také zaběhla dívčí 
traťový rekord 10:30 minut. Seriál běhů do vrchu pokračoval 
25. 10. ve Žďárkách Během na Bludné skály, 1. 11. v Malých 
Svatňovicích Během na Žaltman a dále bude pokračovat 8. 11. 
v Machově Během na Bor, 15. 11. v Náchodě Během na Dob-
rošov a 22. 11. v Polici Během na Hvězdu. Finálový závod se 
poběží v sobotu 25. listopadu z Teplic nad Metují na Čáp. Trať 
hlavního závodu má 5,8 km s převýšením 240 metrů. Žactvo 
startuje o 10 minut později v sedle Váha na Bišíku. Startuje se 
v 11 hodin od prodejny Sportiv Redpoint a přihlásit se můžete 
v prodejně Sportiv Redpoint od 9.00 do 10.30 hodin.  

Za pořádající Redpoint Team Tomáš Čada     

http://www.kladskepomezi.cz
http://redpointteam.cz/stredecni-pohar/bezecke-vrsky/
http://redpointteam.cz/stredecni-pohar/bezecke-vrsky/


SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

HOROLEZECKÝ ODDÍL TEPLICE 

Ve skalách 

 

Dne 2. října se sešla skupina 
bývalých členů horolezeckého 
oddílu Teplice nad Metují, aby 
setkáním uctila památku nedáv-
no zesnulého kamaráda a dlou-
holetého člena HO Josky Hrubé-
ho. 

Při procházce po okruhu Teplickým skalním městem se vyba-
vily vzpomínky nejen na společné zážitky ve stěnách skalních 
věží, v nejrůznějších horách, ale i na chvíle strávené na běž-
kách a při jiných sportovních aktivitách. Zastavení u horole-
zecké chaty dalo impuls k převyprávění mnoha veselých histo-
rek, které jsou s daným místem spojené. 
 

Vlastní obnovení původní vyho-
řelé chaty a povedená dře-
vostavba nového objektu „U 
skalní nevěsty“ bylo hodnoceno 
přítomnými velmi pozitivně. 
 

Smutek, místy rozhořčení pano-
valo však nad celkově stromy 
velmi zarostlým skalním měs-
tem, bez dostatečných výhledů na skalní útvary, kdy procházka 
po okruhu připomíná více procházku hustým lesem než skal-
ním městem. 
 

Radek Myška 

 

Na společné fotce zleva: Jarda Kejzlar,Honza Mach,Franta 
Kocián, Jirka Čupela,Ruda Ságner, Víťa Mecner,Olda Schej-
bal,Radek Myška,Vilda Hanzlík.  

Postřehy fotbalového fandy... 
 

MUŽI  

Tepličtí fotbalisté se v sobotu 30. září ukázali na domácím 
hřišti, aby se v 9. kole 1. B třídy utkali v "derby" dvou Slavojů. 
Hostem totiž byly Předměřice nad Labem. Než hosté zjistili, že 
už se hraje, vedli domácí góly Kretschmera a Lauryna po 5 
minutách hry 2:0! Pak se hra vyrovnala a šance byly do pře-
stávky na obou stranách. Úder předměřických přišel v druhé 
půli hned z prvního útoku, kdy po rohovém kopu snížili na 2:1. 
Toto skóre se už nezměnilo a domácí Slavoj se třemi získaný-
mi body konečně odlepil z úplného dna tabulky. Za týden, v 
sobotu 7. října, se tepličtí tedy vydali zase ven. V 10. kole na 
ně čekalo FC České Meziříčí, mužstvo ze středu tabulky. Tep-
ličtí povzbuzeni vítězstvím v minulém kole se s domácími 
nechtěli nijak mazlit a když po rychlé brance Lauryna první 
poločas vyhráli a ve druhém ještě Otta gól přidal, skončil zá-
pas 0:2. O utkání se dá říct, že hosté své vypracované gólové 
šance využili, ale domácí ne. Tečka. Po takových dvou zápa-
sech nebylo divu, že se domácí fanoušci a příznivci Slavoje 
nemohli dočkat soboty 14. října, kdy do Teplic dorazil 
"tabulkový soused" - TJ Sokol Javornice. Když už ve 4. min. 
domácí Lauryn z přímého kopu trefil šibenici, ale gólman to 
taktak vyškrábl na roh, diváci začali cítit, že to "bude dobré"... 
Nebylo. Po průběhu první půle a gólovkách hostí se nebylo 
možné nedivit, že ta první půle skončila "jen" 0:1. Po opravdu 
nepovedeném výkonu domácích si hosté nakonec vítězstvím 
0:3 odvezli tři body. O to více se tedy pokusil Slavoj bojovat 
za týden 22. října - ve 12. kole na hřišti FC ZDELOV 1963. I 
když už v 10. min domácí vstřelili branku, ještě do přestávky 
Teplice dvěma góly skóre otočily (Kalaš, Otta) a v druhé půli 
pak čtyřmi dalšími (Kalaš, Mucha, Kretschmer, Hauschke) 
stanovily výsledek na 1:6. Před posledním podzimním utkáním 
(28. října proti Malšově Lhotě) tak byly Teplice na 12. místě s 
11 body.  
 

ŽÁCI 

Teplickým "starším" žákům pokračoval v říjnu meziokresní 
přebor. V nové soutěži se jim, bohužel, nedaří. Ten výkonnost-
ní rozdíl mezi skutečně menšími (mladšími) a skutečně většími 
(staršími) žáky je na hřišti velmi znát a sebevětší bojovností 
teplických nadějí se ten rozdíl velmi, velmi špatně maže... Do-
sažené výsledky, zvlášť ty s dvouciferným přídělem branek, 
teplické hráče a jejich fanoušky určitě netěší, o to víc si však 
za svou bojovnost tepličtí žáci pozornost a fandění zaslouží. 
Říjnové utkání proti SK Červený Kostelec bylo odloženo a 4. 
listopadu se bude hrát na domácím hřišti proti TJ Sokol Malé 
Svatoňovice. 
 

PŘÍPRAVKA 

Teplickou starší přípravku čekalo v rámci okresního přeboru v 
říjnu několik turnajů. V tom prvním oba zápasy jen těsně pro-
hrála, ve druhém se ale nedařilo vůbec, a tak přišel turnaj ve 
Skalici - v zápase proti Poříčí/Hronovu se konečně Slavoj po 
delší pauze dočkal zase vítězství (4:3). Posledním turnajem 
bude ten v České Skalici v neděli 29. října. 
 

Pavel Jiřička 



KULTURA 

Webrovkafest na Klučance 2023 

 

Blíží se dvacátý druhý ročník charitativního festivalu, jehož cílem je podpora dětí z dětských domovů. Webrovkafest na Klučan-
ce se uskuteční v sobotu 18. listopadu 2023 od 14:30 hodin v objektu Klučanky v Dědově u Teplic nad Metují.  

 

Tento rok jsme opět připravili pestrý hudební program, který vás určitě potěší. Na-
še nabídka zahrnuje zábavný a kouzelný kulturní projekt Pohádkový kabaret Tere-
zie Palkové propojující umění a pohádkovou magii, energické hudebníky z kapely 
Dunaj a dojemně vtipné duo violoncellistek z Tara Fuki s multižánrovým repertoá-
rem. Nebude chybět ani sólový projekt Zhilee violistky a zpěvačky Julie Goetzové 
či alternativní rock od Prasečí farmy z České Skalice. Pod hudební pokličkou má-
me i trash metalisty Spite Inc. z Náchoda, metal – punkovou kapelu To nechceš!? 
ze Žacléře a temperamentní Leniwiec z Polska. Součástí programu budou i charis-
matický Pepa Lábus a spol., úžasně vtipný písničkář Tom Grohregin a rapperka se 
svou slam poetry show DJ Nadja. Moderátoři Lukáš Augustin a Ojtyla uvedou 
všechny tyto vynikající interprety.   
Během festivalu znovu proběhne dobročinná aukce obrazů a fotografií od různých 
autorů. Výtěžek z této aukce bude přidán k finanční podpoře Institutu zážitkové 
pedagogiky na krytí zážitkových pobytů dětí z dětských domovů na Klučance. 
Tento ročník má podtitul „Dobrým srdcím“, což symbolizuje vděčnost, že chceme, 
že můžeme, že pomáháme. 
Co se týče občerstvení, bude servírováno v ekologických bioplastových kelímcích. 
Na dopravu na festival lze využít vlakových spojů uvedených na našem webu. 
Zastávka Dědov bude též opět v provozu (na znamení). Po skončení programu 
bude k dispozici autobus směřující do Trutnova. 
 

Rádi bychom na závěr poděkovali všem partnerům a sponzorům, bez nichž by tato 
akce nemohla být uspořádána. Těšíme se na vaši účast!  

 

Další informace najdete na našem webu: www.webrovkafest.com  
nebo na FaceBooku-Webrovkafest na Klučance 2023 

 

Trutnovská alternativní scéna z. s. 
 

Dunaj 

Zhilee 

Tara Fuki 

Leniwiec 

http://www.webrovkafest.com/


ZPRÁVY Z INFOCENTRA 

Vánoční výstava v infocentru 

 

Jako každý rok, tak i letos bychom chtěli zpříjemnit předvá-
noční čas výstavou v našem informačním centru a proto bych 
chtěla požádat nejen místní, ale i přespolní obyvatele o spolu-
práci. Pokud máte „něco“ s vánoční tématikou, co byste chtěli 
vystavit, prostor informačního centra je vám k dispozici.  Je 
zde i možnost prodeje různých výrobků. Návštěvníci určitě 
uvítají tipy na vánoční dárky a některé si budou moci koupit. 
Výstava bude zahájena dne 27. listopadu a potrvá až do 30. 
prosince 2023. Vaše produkty nám můžete nosit nejlépe během 
listopadu, a to přímo do infocentra od pondělí do soboty od 
8:00 do 16:00 hod. nebo po telefonické dohodě kdykoliv. Kon-
taktní telefon je 730 875 907 (Beata Radoňová).  
Dne 3. 12. 2023 v 16:30 hod. proběhne na první adventní nedě-
li v prostoru před infocentrem tradiční rozsvícení vánočního 
stromu a od 14:30 hod. v budově infocentra Vánoční dílny pro 
děti. Počet účastníků je omezen, pokud se chcete zúčastnit díl-
niček, bude lepší místo dopředu zajednat. Co budeme vyrábět? 
Tak to je překvapení, ale rozhodně to bude mít spojitost 
s Vánoci. A co si přinést s sebou? Hlavně dobrou náladu, po-
kud si chcete vytvořit vlastní výrobek ze svého materiálu, tak 
je to klidně možné, jinak vše potřebné budeme mít.  
Pro veřejnost budeme mít normálně otevřeno, takže vás sr-
dečně zveme.  

Beata Radoňová, KIS Teplice nad Metují 





Datum Jméno lékaře Adresa ordinace Telefon 

11. 11. a 12. 11.  MUDr. Anna Klikarová Náměstí ČSA 69, 
Hronov  

491 482 700 

17. 11.  MUDr. Marcel Pekárek—
Stomatologická s.r.o.  

( MDDr. Marcela Špačková )  

Běloveská 123,  
Náchod  

703 600 915 

18. 11. a 19. 11.  SK – clinic s.r.o. (MDDr. Klára  
Peterková Malychina)  

Manž. Burdychových 325,  
Červený Kostelec  

739 963 202  

25. 11. a 26. 11.  MUDr. Blanka Grummichová s.r.o.  Palachova 1742, 
Náchod 

724 013 123 

02. 12. a 03. 12. MUDr. Miloš Pastelák  Sadová 44, 
Broumov  

775 717 666 

09. 12. a 10. 12. MUDr. Jiří Sedláček Kostelecká 1204, 
Náchod 

491 426 926 

ZUBNÍ LÉKAŘSTVÍ - POHOTOVOST - VÍKENDY, SVÁTKY 

FOTOOKÉNKO 
 

Foto: Miroslava Moravcová 

Foto: Lenka Matějů 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 




